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Onderwerp: Stand van zaken onderzoek inwonersparticipatie in Waalre 

Geachte leden van de Raad, 

Medio 2023 hebben wij u het onderzoeksplan over inwonersparticipatie in Waalre toege- 

zonden. Graag berichten wij u over het verloop van dit onderzoek en de stand van zaken. 

Vooraf... ter herinnering 

Het onderzoek kent een wat andere opzet dan de meeste Rekenkamer onderzoeken, die 

vaak met een evaluatieve blik terugkijken op het geformuleerde beleid en de mate 

waarin de uitvoering daarvan succesvol is. 

Dit onderzoek wordt gekenmerkt door een meekijken en evaluatie tijdens processen van 

inwonersparticipatie. In het u eerder toegezonden onderzoeksplan wordt daarover opge- 

merkt: 

‘Een onderwerp als inwonersparticipatie vraagt om een participatieve aanpak van het onderzoek. 

De werkwijze en uitvoering van dit onderzoek is anders dan de rekenkamer gewoon is. 

*  Het onderzoek start met een literatuuronderzoek, waarbij stilgestaan wordt bij de beleids- 

stukken en -ontwikkelingen op het gebied van inwonersparticipatie 

* Op basis van onderzoek stelt de rekenkamer succes en faalfactoren vast voor succesvolle 

inwonersparticipatietrajecten. Die landen in een analysekader. 

e Vervolgens volgt de Rekenkamer in anderhalf jaar tijd maximaal vier participatie-trajecten. 

« Om maximaal zicht te krijgen op het inwonersperspectief op de participatie, betrekt de Re- 

kenkamer een groep inwoners. Zij vormen het Beschouw- en meedenkteam (BMT). 

.  De Rekenkamer organiseert leersessies met de raad (na besluitvorming) om met hen sa- 

men hun rol in het inwonersparticipatie proces te evalueren. Op die manier wordt ook bij 

de raad een lerend proces op gang gebracht.’ 

Het verloop tot nu toe 

Inmiddels is de literatuurstudie over inwonersparticipatie afgerond en doorvertaald in een 

analysekader, dat kan worden gehanteerd bij concrete participatietrajecten. Dit kader is 

in enkele sessies besproken met het zogenaamde BMT (Beschouw en Meedenk Team), 

dat inmiddels is ingesteld. Ongeveer 15 inwoners uit Waalre zijn lid van dit BMT. In de 

sessies met het BMT blijkt sprake van een grote betrokkenheid en interesse om de parti- 

cipatie in Waalre te verbeteren. 

In vergelijking met de oorspronkelijke planning is echter forse vertraging opgelopen in de 

uitvoering van het onderzoek. 

Dit wordt vooral veroorzaakt door het ontbreken van concrete participatietrajecten dan 

wel het trage verloop van deze trajecten, In dat opzicht vertoont het onderzoek alle ken- 

merken van de weerbarstige dagelijkse praktijk. 
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De ontwikkeling van Molenveld 5 is als eerste project gekozen. De projectontwikkelaar 

geeft de participatie tot nu toe vorm via individuele huisgesprekken. Daarmee is het tot 

nu toe onmogelijk dit project als casus voor dit onderzoek te gebruiken. 

Mede om die reden heeft de Rekenkamer een overleg gehad met de gemeentelijke team- 

leiders om hen (opnieuw) te bevragen op mogelijke projecten, die in het kader van dit 

onderzoek als casus kunnen worden gebruikt. 

Op dit moment is daarbij gekomen de te ontwikkelen ‘Visie sport en bewegen'. 

Ook zijn enkele andere projecten genoemd, die ‘binnenkort’ starten. 

Het vervolg 

Door de opzet en methode van onderzoek is de Rekenkamer afhankelijk van de start en 

het verloop van projecten, waarbij inwonersparticipatie wordt georganiseerd. Mede door 

de te realiseren bezuinigingen zijn sommige projecten geschrapt dan wel getempori- 

seerd. Gelet op het beperkt aantal onderwerpen is besloten ook onderwerpen, die al lo- 

pen maar waarvoor een vervolgtraject wordt ingezet, als mogelijke casus te gebruiken. 

Voorafgaande ontwikkelingen leiden tot vertraging in de uitvoering van dit onderzoek. 

Toch wil de Rekenkamer graag zoveel mogelijk vasthouden aan de oorspronkelijk opzet. 

Dat leidt er wel toe dat de resultaten richting de gemeenteraad later (eind 2025) worden 

aangeboden. 

Wel zal begin 2025 gestart worden met een onderzoek naar geldzorgen in Waalre. Het 

onderzoeksplan daarvoor heeft u onlangs ontvangen. 

Ik hoop u met het voorgaande voldoende te hebben geïnformeerd. 

Met vriendelijke groet, 

Jan van den Heuvel 

(Voorzitter Rekenkamer Waalre) 
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